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The contribution of the association of Algerian Muslims to
the revival of free education in Algeria in the 1930s

La contribution de L'association des Oulémas algériens a
la renaissance de I’éducation dans les écoles privées en
Algérie dans les années trente du XX™ siecle
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Abstract

Education in free schools in Algeria 1s one of the most widely adopted
methods by the Association of Algerian Ulema to train, educate and
discipline as many Algerians as possible, who will assume the greatest
responsibilities that await them. The association of the Ulema believes that
it 1s impossible to stand before the colomal machine and oppose its
projects started more than 100 years ago, which it emphasized and
continues to implement in the field, only through training and education
from generation to generation, so that they understand the need to deal
with colonialism. To be able to bring their children to hope for a better
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future. The schools, supervised by the Association of Ulema since its
mception, have been unshakeable and continued their activities only when
colonialism mtervened and closed down.

Keywords: education; confronting colonialism; training; leadership;
efficiency.

Résumé

L’éducation dans les écoles privées en Algérie est 'une des méthodes les
plus largement adoptées par 'association des Oulémas algériens pour
former, éduquer et discipliner autant d’Algériens que possible, pour qu’ils
puissent assumer les plus grandes responsabilités qui les attendent.
L'association des Oulémas estimait 11 est impossible de résister a la
machine coloniale et de s'opposer a ses projets destructifs entamés 1l y a
plus de 100 ans, et qu’elle continue de mettre en ceuvre sur le terrain, que
par la formation et 'éducation des générations, pour qu’elles assimilent la
nécessité de combattre le colonialisme. Pour accomplir cette mission, les
écoles, supervisées par I'association des Ouléma sont pu surmonter depuis
leur création aux obstacles et restricions imposés par 'administration
coloniale ce qui a poussé cette derniere a les fermer.

Mots-clés: éducation; confrontation du colonialisme; formation; leadership;
efficacité.
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